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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 26.04.2010 stillet 
følgende spørgsmål nr. 305 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Bjarne Laustsen (S).

Spørgsmål 305:
”Ministeren bedes redegøre for, at Kommissionens forslag om nyt bilag IV til Europa-
Parlamentets og Rådets forordning 767/2009 om markedsføring og anvendelse af foder, 
ikke medfører en forringelse i forhold til de gældende tolerancer, jf. FLF alm. del - bilag 
226?”

Svar:
Tolerancerne er til for at sikre korrekt oplysning om kvaliteten af foder, og for at 
husdyrproducenterne kan stole på, at det foder, de køber og anvender i deres
besætninger, fuldt ud lever op til deklarationen.

I forbindelse med forhandlingerne af det nye bilag IV er der fra dansk side gjort en stor 
indsats for at sikre, at de nye tolerancer, set fra husdyrproducenternes side, ikke blev 
ringere end de nugældende. Omvendt har forslaget også været til høring blandt 
repræsentanter for foderindustrien, for at sikre at industrien med den nuværende 
teknologi realistisk set er i stand til at overholde de justerede tolerancer.

For visse parametre er tolerancerne blevet videre end de nugældende, for andre er 
tolerancerne blevet strammet op. Det er det bedste kompromis, der kunne opnås, og fra 
dansk side er der generelt tilfredshed med forhandlingsresultatet. Der er nu med 
harmoniseringen af markedsføringsreglerne skabt ens handelsvilkår for foder i hele EU.

Henrik Høegh

/Kim Holm Boesen

Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 2009-10
FLF alm. del Svar på Spørgsmål 305
Offentligt


